
PROTOKÓŁ Nr VI/2015

z IX Sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 26 czerwca 2015 r. od godziny 1400 do 1650 w sali nr 9 Urzędu

Miejskiego w Wyrzysku

Obecni:

Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1    

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

Tadeusz Perliński – Zastępca Burmistrza Wyrzyska,

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy,

Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

Ireneusz Subczyński– Radca Prawny,

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

Daria Stranz – Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami, Rolnictwa i Leśnictwa,

Teresa Mikołajczak – Główny Księgowy,

Anna Kubich – Inspektor ds. ochrony środowiska,

Jacek Kornacki – Główny specjalista ds. ochrony środowiska i zamówień publicznych,

Marcin Radeberg-Skorzysko – Kierownik Biura ds. zagospodarowania przestrzennego,

Wiesław Nowicki – Kierownik Biura ds. IriGK,

Sławomir Mikołajczak – Komendant Straży Miejskiej,

Adam Smełsz – informatyk,

Kamila Bąk – Kierownik biura ds. oświaty i promocji gminy.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

Magdalena Strzałkowska – Dyrektor SAPO w Wyrzysku,

Andrzej Chałabiś – Dyrektor SAM W Wyrzysku,

Czesław Pająk – Dyrektor M-GOK w Wyrzysku,

Inni goście:

Barbara Piorunowska – Prezes TPW w Wyrzysku,

Jarosław Wojciechowski –  Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku,
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Stanisław Piechocki – Wicestarosta Powiatu Pilskiego,

Stanisław Wełniak – Radny Rady Powiatu w Pile,

Marcin Porzucek – Radny Województwa Wielkopolskiego,

Piotr Liszka – Członek Walnego Zgromadzenia izb rolniczych,

Henryk Kleczka – Członek Walnego Zgromadzenia izb rolniczych,

Albert Fąs - uczeń IV klasy Szkoły Podstawowej,

prasa,

Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

Przewodniczący Zarządu Osiedli  w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3.  

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

8. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2014 rok:

1) przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy

Wyrzysk za 2014 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,

2)  opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  o  sprawozdaniu  z  wykonania

budżetu Gminy Wyrzysk za 2014 rok,

3)  dyskusja  nad  przedstawionym  sprawozdaniem  finansowym  i  sprawozdaniem

z wykonania  budżetu  Gminy Wyrzysk  za  2014  rok  wraz  z  informacją  o  stanie  mienia

komunalnego,

4)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2014 rok.

9. Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2014 r.

1)  przedstawienie  wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Wyrzysku w sprawie

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Wyrzysk za 2014 rok,
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2)  opinia  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Poznaniu  o  wniosku Komisji  Rewizyjnej

Rady Miejskiej  w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska

z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2014 rok,

3)  poddanie  pod głosowanie  wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Wyrzysku

w sprawie  udzielenia  absolutorium Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu

Gminy Wyrzysk za 2014 rok - uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi

Wyrzyska za 2014 rok. 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2015 r.,

2)  wniesienia  skargi  do  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  w  Poznaniu  na

rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego z dnia 2 czerwca 2015 r. Nr KN-I.

4131.1.174.2015.6,

3) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2015 r.,

4)  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  na  II

półrocze 2015 r.,

5)  przyjęcia  planu pracy Komisji  Spraw Społecznych  i  Bezpieczeństwa Rady Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2015 r.,

6)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2015 r.,

7)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2015 r.

11. Informacja Burmistrza Wyrzyska z realizacji zadań inwestycyjnych na 2015 rok.

12. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych

w okresie międzysesyjnym.

13. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

14. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

15. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.                                               

16. Wolne głosy i wnioski.

17. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad. 1 Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku –

Pan  Stefan  Rymer.  Przewodniczący  bardzo  serdecznie  przywitał  zaproszonych  gości,
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a w szczególności ucznia Alberta Fąs z klasy IV B Szkoły Podstawowej. 

Następnie Przewodniczący radny powiedział,  że swoją nieobecność prosił usprawiedliwić radny,

Pan Józef Jasik oraz Pan Prezes Szpitala Powiatowego w Wyrzysku. 

Ad. 2 Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło  14

radnych, tj. 93,3% ustawowego składu organu. 

Nieobecny, Radny Pan Józef Jasik.

Ad. 3 Obowiązki sekretarza obrad zgodnie z zasadą wg kolejności alfabetycznej objęła radna, Pani

Ewa Michałek.

Ad. 4 Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący Rady przedstawił poszczególne punkty porządku obrad, a następnie zapytał, czy

do przesłanego porządku obrad są uwagi bądź propozycje zmian?

Burmistrz  Wyrzyska  –  Pani  Bogusława  Jagodzińska  powiedziała,  że  prosi  o  wprowadzenie

do  porządku  obrad  w  głównym  punkcie  10  ppkt  8  projektu  uchwały  w  sprawie  utworzenia

odrębnego obwodu głosowania w Szpitalu Powiatowym w Wyrzysku Sp. z  o.o.,  ustalenia  jego

numeru,  granicy  oraz  siedziby  obwodowej  komisji  do  spraw  referendum  dla  przeprowadzenia

ogólnokrajowego referendum jako oraz ppkt 9 projektu uchwały w sprawie miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Wyrzyska. Wyjaśniając Pani Burmistrz powiedziała, że

w związku z uzyskaniem w dniu 24 czerwca 2014 roku ostatniego z wymaganych uzgodnień od

Marszałka  Województwa  Wielkopolskiego  w  sprawie  wyrażenia  zgody  zmiany  przeznaczenia

gruntów na cele nieleśne. 

Przewodniczący Radny, Pan Stefan Rymer powiedział, że prosi o wprowadzenie do porządku obrad

projektu  uchwały  w  sprawie  zgłoszenia  kandydata  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  do  Gminnej

Komisji Wyborczej dla przeprowadzenia wyborów do Młodzieżowej Rady Miejskiej w Wyrzysku

jako  ppkt  10  w głównym punkcie  10.  Wyjaśniając  Pan  Stefan  Rymer  powiedział,  że  taki  jest

wymóg wynikający z Ordynacji wyborczej do przeprowadzenia wyborów do Młodzieżowej Rady

Miejskiej w Wyrzysku, a na odbytych Komisjach został wprowadzony i omówiony projekt danej

uchwały.  

Wobec braku zgłaszania dalszych uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem

do porządku obrad sesji projektu uchwały  w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania

w Szpitalu  Powiatowym w Wyrzysku Sp.  z  o.o.,  ustalenia  jego numeru,  granicy oraz  siedziby

obwodowej komisji do spraw referendum dla przeprowadzenia ogólnokrajowego referendum.
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W wyniku głosowania Rada przy poparciu 13 głosów „za” oraz 1 głosie ,,przeciw” przyjęła ww.

projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  do  porządku  obrad  sesji  projektu

uchwały w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wyrzyska.

W wyniku  głosowania  Rada  jednogłośnie,  przy poparciu  14  głosów „za”  przyjęła  ww.  projekt

uchwały.

Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  do  porządku  obrad  sesji  projektu

uchwały  w  sprawie  zgłoszenia  kandydata  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  do  Gminnej  Komisji

Wyborczej dla przeprowadzenia wyborów do Młodzieżowej Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W wyniku  głosowania  Rada  jednogłośnie,  przy poparciu  14  głosów „za”  przyjęła  ww.  projekt

uchwały.

Ad. 5 Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesji.

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo dostępny był do wglądu w biurze

Rady,  a  także  przed  Sesją  i  była  zatem możliwość  zapoznania  się  z  jego  treścią.  W związku

z powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.

W wyniku głosowania, Rada jednogłośnie, w obecności 14 radnych przyjęła protokół z VIII sesji

Rady Miejskiej w Wyrzysku, która odbyła się 2 czerwca 2015 roku.

Ad. 6 Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w danym

punkcie?

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski poprosił aby Pani Burmistrz powiedziała coś więcej na temat pkt

2 sprawozdania.

Pani  Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  wyszła  z  inicjatywą  do

przedstawicieli  4  gmin  oraz  dwóch  powiatów:  pilskiego  i  złotowskiego,  która  związana  jest

z rozwojem turystyki. Kontynuując Pani Burmistrz powiedziała, że projekt turystyczny, który chce

się wspólnie zrealizować dotyczy zagospodarowania rzeki Łobzonki od momentu jej wypływu, aż

do ujścia do rzeki Noteci. W związku z zaproszeniem do projektu gmin, przy których dana rzeka

leży jest możliwość jako duży podmiot składający się z kilku jednostek samorządu terytorialnego,

pozyskania funduszy zewnętrznych na realizację projektu. W ramach danego projektu chce się nie
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tylko zagospodarować rzekę  Łobzonkę ale  również  i  stworzyć  taką infrastrukturę,  która będzie

umożliwiała  kajakarzom  zatrzymanie  się  w  miejscowościach  poszczególnych  gmin.  Bardzo

pozytywnie do tego tematu podszedł Pan Starosta Pilski – Pan Franciszek Tamas ponieważ może

być to produkt, który będzie reklamował nie tylko Gminę Wyrzysk ale przyciągał turystów, a wie

się iż takich kajakarzy w gminie pojawia się coraz więcej. Następnie Pani Burmistrz powiedziała,

że zaproszenie innych gmin do projektu daje możliwość stworzenia czegoś dużego, przebicia się i

aplikowania po środki zewnętrzne. Dany projekt przygotowywany jest pod fachowym okiem Pana

dr  Pawła  Owsianego  i  jak  wiadomo  od  niedawna  jest  się  w  Klastrze  Turystycznym  ,,Dolina

Noteci”.  Doświadczenie  oraz  umiejętności  Pana  Pawła  Owsianego  w  aplikowaniu  po  środki

zewnętrzne  na  dany cel  dają  gwarancję,  że  wnioski  będą  dobrze  przygotowane.  Kończąc  Pani

Burmistrz  powiedziała,  że było to  pierwsze spotkanie,  a  kolejne będą odbywały się  w grupach

roboczych. Pierwsze spotkanie odbyło się wśród wszystkich osób znających  rzekę Łobzonkę oraz

zagadnienia turystyczne.  Następne spotkanie planuje się  na dzień 30 czerwca gdzie taki  zespół

roboczy został powołany w każdej gminie. Natomiast większe spotkania będą odbywały się i kiedy

każda z gmin przygotuje swój mały projekt to Pan dr Owsiany ujmie je w jeden duży, a jest to

szansa na to aby natura została pokazana, i przyniosła dochód mieszkańcom. 

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski podziękował za dane informacje i dodał, że cieszy się iż tworzy

się coś nowego. 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności  w okresie międzysesyjnym oraz informacja z realizacji

uchwał Rady Miejskiej  w Wyrzysku podjętych na VIII sesji w dniu 2 czerwca 2015 r.  stanowi

załącznik nr 4.

Ad. 7 Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Głos zabrał Pan Marcin Porzucek – Radny Województwa Wielkopolskiego, który powiedział, że

co kilka miesięcy stara się odwiedzać Gminę Wyrzysk i mówić konkretnie w jednym głównym

temacie. Kontynuując Pan M. Porzucek powiedział, że jeżeli chodzi o drogę wojewódzką nr 194

to zmierza się ku dobremu ponieważ na sesji wrześniowej, październikowej będzie zatwierdzać się

listę inwestycji i  w czwartym kwartale będą realizowane pierwsze konkursy z nowych środków

unijnych. Liczyło się, że uda się wykonać dane zadanie z perspektywy unijnej mijającej ale niestety

nie udało się. Natomiast ważne jest, że Wyrzysk był na ostatnim miejscu starej perspektywy unijnej

i  ma  się  nadzieję,  że  będzie  na  pierwszym  miejscu  w  nowej.  Następnie  Pan  M.  Porzucek

powiedział, że w starym planie miała być wyłączona część, w której się jest od starej 10 przez ścisłe

centrum, a teraz jest cały Wyrzysk. Należy cieszyć się iż Pan Marszałek Jankowiak będąc u Pana
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Starosty potwierdził, że taki plan jest i zastrzegł, że musi być zgoda sejmiku, a zgoda sejmiku na

pewno będzie. Następnie Pan radny Sejmiku Województwa Wielkopolskiego powiedział,  że jest

szansa iż od grudnia ruszy połączenie kolejowe do Berlina przebiegające przez Toruń, Bydgoszcz,

Nakło,  Wyrzysk,  Piłę,  Trzciankę  i  dalej.  W materiałach  przedstawionych  przez  Arriva  Spółka

Akcyjna, Gmina Wyrzyska została wymieniona jako partner ponieważ ma to być przedsięwzięcie

kolejowe ale w dużej mierze i marketingowe gdzie cena biletu z terenu gminy ma wynosić około 50

zł. Arriva czeka na duże wsparcie samorządu jako element promocyjny i należy zastanowić się ile

chciałaby aby dopłacił Wyrzysk aby pociąg zatrzymywał się i na stacji w Osieku. Kontynuując Pan

M.Porzucek powiedział, że będzie zwracał się na najbliższej sesji aby Województwo zainteresowało

się  danym  tematem  i  promocją  ponieważ  firmy  nie  działają  charytatywnie.  Kończąc  Pan  M.

Porzucek powiedział,  że wielokrotnie prosił Pan Dyrektor Departamentu Sportu i Turystyki aby

przypomnieć Gminie Wyrzysk o tym, że są środki na budowę wieży widokowej i  jeżeli  gmina

będzie zainteresowana to solidne wsparcie popłynie z Urzędu Wojewódzkiego. Należy pamiętać, że

należy posiadać własne zabezpieczenie finansowe w kwocie kilkudziesięciu tysięcy złotych, a taka

baza turystyczna w danej kwestii mogłaby się rozwinąć. 

Przewodniczący rady,  Pan Stefan Rymer powiedział,  że ma nadzieję iż to co mówi Pan Radny

Sejmiku w pierwszym punkcie wreszcie się ziści i od wiosny 2016 roku będą widoczne pierwsze

prace związane z remontem drogi wojewódzkiej. 

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że bardzo cieszy się iż może  po

raz  kolejny  podziękować  za  wsparcie  Pana  Marcina  Porzucka  ponieważ  kibicuje  i  pomaga

w realizacji  wielu projektów. Kontynuując Pani Burmistrz powiedziała,  że jeżeli  gmina wejdzie

w projekt to będzie i stacja w Osieku nad Notecią. Natomiast jeżeli chodzi o wieżę widokową to

Pani Burmistrz powiedziała,  że dziękuje za informacje oraz liczy na duże wsparcie. 

Pan Stefan Piechocki – Wicestarosta Pilski powiedział, że ostatnia sesja Rady Powiatu była sesją

absolutoryjną  gdzie  zawsze  na  przełomie  kadencji  dostaje  się  absolutorium  dla  poprzedniego

zarządu.  Kontynuując  Pan S.  Piechocki  powiedział,  że  w związku z tym iż  był  w poprzednim

zarządzie  i  jest  teraz  to  absolutorium  głosował  bez  kolegów,  którzy  przez  10  miesięcy

współpracowali  co  było  dość  dziwne.  Następnie  Pan  Wicestarosta  powiedział,  że  cały  czas

wypływa temat Szpitala Powiatowego w Wyrzysku gdzie występują pytania ze strony Platformy.

Odpowiada  się,  że  jest  nowy  Prezes   oraz  dobry  plan  restrukturyzacji  i  liczy  się  na  to  iż

w wyrzyskim szpitalu będzie działo się coraz lepiej, a z bieżących informacji wynika iż miesięczne

zadłużenie  spada.  Wiele  zamieszania  wywołał  również  temat  zwolnień  w  Starostwie  i  Pan

Wicestarosta  dodał,  że  nie  ma problemów finansowych w powiecie  ale  szuka się  oszczędności

w administracji. Takie działania podejmie się w stosunku do emerytów, a ma się na myśli oświatę
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i  starostwo.  Następnie  Pan  Wicestarosta  powiedział,  że  podjęło  się  kilka  ciekawych  inicjatyw,

z  których  jedna  dotyczyła  spotkania  z  Arrivą  gdzie  przybył  Starosta  z  Czarnkowa  oraz

uczestniczyła w spotkaniu Pani Burmistrz Wyrzyska. Przedstawili bardzo ciekawą propozycję gdzie

Pani Burmistrz i Powiat Pilski ją zaakceptowało ponieważ jest to trasa perspektywiczna dla ludzi

i młodzieży, która chciałaby studiować na zachodzie gdzie pociąg będzie wyjeżdżał rano, a powrót

będzie około godziny 20. Kontynuując Pan Wicestarosta powiedział, że z pewnością powiat takie

środki znajdzie ponieważ jest sprawa Wyrzyska i stacji w Osieku oraz Białośliwie gdzie chce się

promować  produkt  białośliwskiej  kolejki  gdyż  turyści  z  Berlina  przyjadą,  i  będą  zostawiać

pieniądze w gminach. Inwestycja kolejowa tego typu jest bardzo ciekawa dla mieszkańców zachodu

i  po  otwarciu  linii  do  Łobżenicy  jest  się  usatysfakcjonowanym  ponieważ  jest  to  jedna

z  najdłuższych  linii  w  Europie.  Następnie  Pan  S.  Piechocki  powiedział,  że  odbyło  się  bardzo

ciekawe  spotkanie  dotyczące  Łobzonki  w  związku  z  inicjatywą  Wyrzyska  na  nowy  pomysł

turystyczny. Pan Wicestarosta dodał, że temat bardzo ciekawy i będzie można pozyskać dodatkowe

środki, a powinno się to udać. Kolejnym poruszonym tematem przez Pana Stefana Piechockiego był

temat dróg wojewódzkich. W związku z tym Pan Stefan Piechocki powiedział, że z Jego inicjatywy

odbyło  się  spotkanie  z  Panem  Marszałkiem  Jankowiakiem  gdzie  zostali  zaproszeni  wszyscy

wójtowie  i  burmistrzowie  aby  poruszyć  temat  dróg  wojewódzkich.  Ze  spotkania  wyszło  się

częściowo zadowolonym i częściowo nie. Cieszy to iż na terenie Powiatu Pilskiego zostały zapisane

trzy główne inwestycje. Taką pierwszą i główną inwestycją ma być Wyrzysk ponieważ nie została

ona zrealizowana ze środków z poprzedniego rozdania, a obwodnica Czarnkowa zablokowała daną

inwestycję.  Natomiast kolejne dwie inwestycje na drogach wojewódzkich mają być w Krajence

i  Ujściu.  Następnie  Pan  S.  Piechocki  powiedział,  że  elementy  obiecane  w  Wyrzysku  jako

Wicestarosta  zostały w 90% zrealizowane.  Wśród nich można wymienić trzy główne takie  jak

chodnik  w Osieku,  zajezdnia  autobusowa oraz  droga w Klawku.  Zostały do  zrobienia  dożynki

i  pozostały  sprawy bezpłatnego  korzystania  z  muzeum w Osieku  dlatego  też  dożynki  zostaną

zrealizowane na stadionie w Osieku. Na ostatniej sesji Rady Powiatu została zatwierdzona kwota na

dożynki oraz będą wysyłane wnioski o odznaczenia.  Kończąc Pan Wicestarosta powiedział,  że

można mówić już o tematach przyszłorocznych ponieważ jest się już przed wstępnym planowaniem

budżetu i musi zgłosić przynajmniej trzy projekty. Niektóre sprawy należy załatwiać i jak są jakieś

pilne sprawy to należy zgłaszać je na bieżąco. 

Pani  Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  bardzo  dziękuje

za potwierdzenie wspólnego realizowania wielu zadań. Następnie Pani Burmistrz powiedziała, że

odnośnie miejsca dożynek powiatowo-gminnych to zmieniło się lokalizację ale można zapewnić iż

mieszkańcy Osieka bardzo się ucieszyli i obecna jest Pani Sołtys, która jest bardzo zadowolona
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gdyż mówi iż będzie mogła pokazać swoje możliwości organizatorskie.  W poniedziałek ma się

odbyć pierwsze spotkanie robocze ponieważ mieszkańcy gminy zawsze dają wszystkie siły aby

zaprezentować  i  stworzyć  takie  warunki  dla  najważniejszych  gości  –  rolników  żeby  byli

zadowoleni. 

Radny,  Pan Ireneusz  Przydział powiedział,  że  zachęcony składaniem propozycji  do  przyszłego

budżetu  to  widzi  potrzebę  wybudowania  ścieżki  rowerowej  od  Osieka  do  krzyżówki  z  Gminą

Sadki. Wyjaśniając radny powiedział, że ułatwiłoby to przemieszczanie się ponieważ jest to szlak

rowerowy  jak  i  również  mogłoby  spełniać  to  formę  chodnika,  który  sprawdza  się  na  trasie

Wyrzysk-Osiek. 

Radny,  Pan  Zbigniew  Piotrowski powiedział,  że  cieszy  się  iż  nareszcie  ruszyła  sprawa  drogi

wojewódzkiej nr 194 z Osieka do Wyrzyska. Następnie radny zapytał, czy dotyczy to całej drogi

czy tylko tego pierwszego odcinka?

Pan Marcin Porzucek – Radny Województwa Wielkopolskiego powiedział, że na razie mówi się

o pierwszym odcinku. Natomiast o drugi odcinek będzie się zabiegać pomimo iż inwestycja została

rozbita na etapy.  Wspólnymi siłami wraz z Panem Wicestarostą i Zastępcą Przewodniczącego Rady

Powiatu w Pile będzie zabiegać się i walczyć aby odcinek w stronę Osieka również ruszył, co jest

realne.  Kończąc  Pan M. Porzucek powiedział,  że  zrobi  się  wszystko i  dana  inwestycja  pewnie

potrwa  z  rok  co  spowoduje  utrudniania,  a  dana  inwestycja  jest  w  planie  finansowania  nowej

perspektywy. 

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski dodał, że dobrze byłoby aby w danej kadencji.

Pan  Marcin  Porzucek  –  Radny  Województwa  Wielkopolskiego powiedział,  że  w  kadencji

samorządu. 

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska powiedziała,  że  kieruje  słowa  do  Pana  Piechockiego  i  bardzo

dziękuje za szybką reakcję dotyczącą budowy chodnika w Osieku nad Notecią. Kontynuując radna

powiedziała,  że  jest  to  kawał  dobrej  roboty aby był  łącznik  szkoły podstawowej  z  gimnazjum

pomimo  iż  mieszkańcy  się  jeszcze  nie  przyzwyczaili,  a  będą  potrzebne  jeszcze  pasy  jako

dodatkowe zabezpieczenie.  

Radny, Pan Krzysztof Bartkus powiedział, że dziękuje Panu Staroście za wykonanie nawierzchni na

odcinku 1,5 km z Kosztowa do Rzęszkowa oraz liczy na dalsza część. Następnie radny powiedział,

że na drodze z Kosztowa do Rzęszkowa z 30,40 metrów od drogi nr 10 znajduje się duży rów gdzie

oberwał się asfalt i zrobiła się duża dziura. 

Pan Stefan Piechocki – Wicestarosta Pilski powiedział, że to nie jest tylko Jego zasługa ponieważ

w danych tematach mówią radni, Pani Burmistrz i wszyscy wspólnie napędzają się do działania. 

Pan Stanisław Wełniak – radny Rady Powiatu w Pile powiedział, że chciałby się odnieść do próśb
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z  poprzedniej  sesji  i  uzyskanych  uzgodnień  z  dyrektorem Tomczykiem.  Jeżeli  chodzi  o  drogę

Klawki to Pan S. Wełniak powiedział, że droga w pierwszym punkcie została prawie ukończona

i pozostały drobne poprawki. Na przepust i rów w Osieku nad Notecią zostało wykonane zlecenie

dla  dwóch  wykonawców  i  prace  powinny  na  dniach  ruszyć.  Odnośnie  malowania  balustrady

i  wycięcia  krzaków  w  Osieku  za  mostem,  Pan  S.  Wełniak  powiedział,  że  balustrada  została

pomalowana i osoba wykonująca zadanie zadzwoniła, że pomaluje i wytnie krzaki. Jak okazało się

balustrada została pomalowana, a krzaki nie zostały wycięte. Następnie radny Rady Powiatu w Pile

powiedział, że odnośnie wycięcia krzaków na poboczach przy drodze z Rudy do Glesna to zadanie

zostanie odłożone ponieważ wszystkiego od razu nie da się wykonać. Odnośnie usunięcia suchego

dębu w Komorowie Pan S. Wełniak powiedział, że karencja na usunięcie suchego dębu trwa trzy

lata.  Sprawa  kładki  w  Kosztowie  została  przekazana,  brak  odzewu.  Kończąc  Pan  S.  Wełniak

powiedział, że odnośnie zgłoszonej przez radnego Łukę kwestii budowy brakującego chodnika do

cmentarza, to zadanie musi zostać zapisane w planie budowy na przyszły rok. 

Pan Stefan Piechocki – Wicestarosta Pilski powiedział, że sprawy porządkowe, zieleni i wycinka

krzaków  mogą  opóźnić  się  około  2  tygodni  ponieważ  cały  Zarząd  Dróg  zaangażowany  był

w sprawy kolejki wąskotorowej.  

Radny, Pan Piotr Kuna powiedział, że kieruje pytanie do Pana Komendanta Policji w Wyrzysku

ponieważ to co w tym roku, niektórzy policjanci robili  na łąkach to nie pasuje do normalnego

działania Policji. Wyjaśniając radny powiedział, że wszyscy rolnicy chcieliby mieć nowe ciągniki

ale  nie  wszystkich na nie  stać,  a takie  polowanie na rolników w czasie  ciężkiej  pracy jest  nie

w porządku.  Kontynuując  radny  dodał,  że  przychodzili  rolnicy  ze  łzami  w  oczach,  że  muszą

zapłacić  300-500 zł  za  zbity  reflektor.  Można zauważyć,  że  wśród większości  Policjantów nie

istnieje coś takiego jak upomnienie.  Kończąc radny powiedział,  że kiedy będzie sytuacja gdzie

będzie potrzebna pomoc to żaden z rolników jej nie udzieli. 

Pan Jarosław Wojciechowski – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku zapytał, czy byli to

policjanci z Komisariatu Policji i Ruchu Drogowego z Piły?

Radny, Pan Piotr Kuna powiedział, że z tego co wie to byli Ci z Wyrzyska.

Pan Jarosław Wojciechowski – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku powiedział, że musi

zbadać sytuację czy było to działania zasadne, czy też i nie.

O godzinie 14:55 Przewodniczący rady ogłosił 5 minut przerwy.

O godzinie 15:00 wznowiono obrady.
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8. Sprawozdanie finansowe i  sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2014

rok:

1)  przedstawienie  sprawozdania  finansowego  i  sprawozdania  z  wykonania  budżetu

Gminy Wyrzysk za 2014 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,

Skarbnik  Gminy,  Pani  Grażyna  Urbanek  przedstawiła  w  skrócie  sprawozdanie  finansowe

i sprawozdanie  z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2014 r.

W ciągu 2014 roku budżet zmieniany był uchwałami Rady Miejskiej i zarządzeniami Burmistrza.

Nastąpiła zmiana dochodów i wydatków gdzie po zmianach na dzień 31 grudnia 2014 roku budżet

gminy  zamknął  się  kwotami:  planowane  dochody  budżetu  w  wysokości  43.246.864,20  zł

i planowane wydatki w kwocie 45.541.327,19 zł oraz planowany deficyt w wysokości 2.294.462,99

zł. Planowane dochody budżetu zostały wykonane w wysokości 98%, a wydatki w 95%. Wynik

finansowy zamknął się w kwocie minus 915.728,44 zł.  Dochody zostały wykonane stosunkowo

wysoko,  a  pomimo  tego  powstały  zaległości.  Dane  zaległości  zostały  objęte  postępowaniem

upominawczym i egzekucyjnym. W 2014 roku zostało wystawionych 1.320 sztuk upomnień, 609

tytułów wykonawczych oraz 166 wezwań do zapłaty. Burmistrz zobowiązany jest do występowania

o zaległości i jeżeli jest taka możliwość to zabezpiecza zaległości hipotekami gdzie na koniec 2014

roku zostało ustanowionych 25 hipotek w kwocie ponad 650 tys.  zł.  Skutki  obniżenia górnych

stawek podatkowych  wynikają z uchwalonej stawki przyjętej przez radę jeżeli chodzi o podatki

i opłaty do maksymalnej stawki ustalonej przez rozporządzenie. W 2014 roku taki skutek wyniósł

1.798.839,87 zł, z czego w wyniku udzielonych ulg i zwolnień za okres sprawozdawczy wyniósł

55.951,92 zł  w związku z podjętą  uchwałą Rady Miejskiej  w Wyrzysku.  Umorzenia zaległości

podatkowych decyzjami Burmistrza Wyrzyska, które były w 2014 roku wyniosły 215.962,02 zł,

z czego umorzenia z urzędu dotyczące Szpitala Powiatowego w Wyrzysku w wysokości 32.063 zł

wraz z odsetkami. Występowały również umorzenia na podstawie art.  67 Ordynacji podatkowej

gdzie  kwota  zaległości  podatkowej  nie  została  zaspokojona  w  zakończonym  postępowaniu

likwidacyjnym lub upadłościowym w kwocie 182.270,10 zł wraz z odsetkami. Na dzień 31 grudnia

zadłużenie  gminy  wyniosło  22.934.957,73  zł,  co  stanowiło  53,92  %  wykonanych  dochodów

ogółem i  nie  przekraczało  60% czyli  wskaźnika,  do  którego  gmina  nadal  się  odnosi.  Wydatki

majątkowe  wykonano  w  93%  i  w  kwocie  6.480.677,20  zł.  W budżecie  na  2014  rok  zostało

zaplanowanych  ogółem  48  zadań  inwestycyjnych.  Planowane  wydatki  bieżące  i  majątkowe

realizowane były również z wykorzystaniem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej

i tak w 2014 roku wykorzystano 1.974.281,51 zł na: trzy zadania dotyczące kanalizacji Bąkowo-

Komorowo,  Kościerzyn  Wielki  i  Ruda  na  kwotę  1.273.191,00  zł,  przebudowy  budynku

przeznaczonego  na  świetlicę  wiejską  w  Wyrzysku  Skarbowym  na  kwotę  204.378,42  oraz
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zagospodarowanie  terenu  na  cele  rekreacyjno-sportowe  w  Gleśnie  wraz  z  trzema  projektami

budowy  wiat  rekreacyjnych  w  Żelaźnie,  Gleśnie  i  Dąbkach  na  kwotę  496.712,09  zł.  Gmina

realizowała  zadania  otrzymując  dotacje  z  jednostek  samorządu  terytorialnego  w  wysokości

253.730,35 zł  na  zadania  związane  z  pracą  leśnika  od  Gminy Wysoka,  Białośliwie,  Łobżenica

i  Miasteczko Krajeńskie  w kwocie  39.216,03 zł  oraz  dotację  celową od gmin  za  pobyt  dzieci

w oddziałach przedszkolnych zgodnie z porozumieniami z Gminą Wysoka, Łobżenica, Białośliwie

i  Sadki  w  kwocie  25.514,32  zł  oraz  dotacje  otrzymane  od  Samorządu  Województwa

Wielkopolskiego w kwocie 129 tys. zł na przebudowę dróg dojazdowych do gruntów rolnych oraz

na  dwa  projekty  po  60  tys.  zł  związanych  z  poprawą  bezpieczeństwa  przestrzeni  publiczno-

sportowej  dotyczącej  Osieka  i   Gromadna.  Z  kolei  gmina  udzieliła  jednostkom  samorządu

terytorialnego  dotacji  celowych  w  wysokości  132.265,24  zł  na  dofinansowanie  Centralnej

Ewidencji  Pojazdów  i  Kierowców  CEPIK  w  kwocie  9.324,29  zł,  dofinansowanie  do  budowy

chodnika ul.  Leśnej  w Osieku nad Notecią  w kwocie  45.457,91 i  dofinansowanie do remontu

chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 1189P Wyrzysk-Polanowo w kwocie 36.109,641 zł. Ponad

Miasto Piła zwrot kosztów pobytu dziecka w przedszkolu w kwocie 12.279,73 zł,  zapewnienie

gotowości  w związku  z  izbą  wytrzeźwień  w kwocie  14.094 zł  oraz  Gmina  Łobżenica  dotacja

celowa przeznaczona na dofinansowanie do zadań własnych gminy z zakresu ochrony zabytków

w kwocie 15 tys. zł. 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania

budżetu Gminy Wyrzysk za 2014 rok, 

Skarbnik  Gminy,  Pani  Grażyna  Urbanek  poinformowała,  że  podjęta  została  Uchwała  nr  SO-

0954/27/14/Pi/2015 Składu Orzekającego  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16

kwietnia 2015 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy

Wyrzysk za 2014 rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w osobach:

Przewodnicząca,  Pani  Halina  Kurjan,  członkowie:  Pan Ryszard  Auksztulewicz  i  Pani  Krystyna

Stróżyk badał sprawozdanie z wykonania budżetu za 2014 rok oraz informację o stanie mienia

Miasta  i  Gminy  Wyrzysk  wyrażając  opinię  pozytywną.  Przedmiotem  badania  stanowiącym

podstawę  do  wydania  niniejszej  opinii  było  sprawozdanie  roczne  z  realizacji  budżetu  Miasta

i Gminy Wyrzysk w roku 2014 oraz informacja o stanie mienia Gminy. Skład Orzekający zapoznał

się także z uchwałą budżetową (po zmianach), Wieloletnią Prognozą Finansową (po zmianach) oraz

ze sprawozdaniami budżetowymi za 2014 rok.

Skarbnik Gminy, Pani Grażyna Urbanek dodała, że opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej nie

zawierała żadnych zastrzeżeń i sprawozdanie przyjęte zostało bez uwag.  
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3)  dyskusja  nad  przedstawionym  sprawozdaniem  finansowym  i  sprawozdaniem

z  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk  za  2014  rok  wraz  z  informacją  o  stanie  mienia

komunalnego,

Przewodniczący rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady w dniach 23 i 24 czerwca

br.  o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na  temat  sprawozdania  finansowego

i  sprawozdania  z  wykonania  budżetu Gminy Wyrzysk za 2014 rok wraz z  informacją o stanie

mienia komunalnego.

Głos zabrał radny, Pan Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 23 czerwca

br.  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych

i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu

za 2014 rok. 

Radny, Pan Ireneusz Przydział poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 czerwca br.

Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  oraz  Komisja  Rewizyjna  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały sprawozdanie z wykonania budżetu za 2014 rok. 

Następnie Przewodniczący radny otworzył dyskusję w odniesieniu do w/cyt. punktu.

W  związku  z  niepodjęciem  dyskusji  Przewodniczący  rady  powiedział,  że  absolutorium  po

wyborach  jest  zawsze  bardzo  specyficznym  absolutorium ponieważ  udziela  się  je  włodarzowi

gminy za  rok 2014 w roku 2015.  Kontynuując Przewodniczący rady powiedział,  że  gospodarz

gminy praktycznie w 2014 roku gospodarzył jeden miesiąc. Następnie Przewodniczący powiedział,

że absolutorium dotyczy wykonania sprawozdań finansowych i sprawozdania z wykonania budżetu,

a  więc  elementów  typowo  ekonomicznych,  cyfrowych.  Organ  powołany  z  Urzędu  do

kontrolowania  opinii  wydał  opinię  pozytywną  ponieważ  elementy  zawarte  w  sprawozdaniach

wskazują na to co po części zostało powiedziane przez Panią Skarbnik. Dochody zostały wykonane

w prawie 98%, a wydatki w 95% i w związku z tym została utrzymana zasada, że wydatki nie mogą

wynosić więcej niż dochody, czyli prawidłowość w realizacji budżetu. Natomiast wszystkie zmiany

wprowadzane do budżetu zostały zatwierdzone uchwałami Rady Miejskiej w Wyrzysku i wobec

tego  był  wpływ  rady  na  dokonywanie  zmian.  Kończąc  Przewodniczący  rady  powiedział,  że

dochody nie zostały wykonane w 100% ale bardzo rzadko zdarza się aby dochody mogły zostać

wykonane  w  100%.  Przede  wszystkim dotyczyło  to  elementów podatkowych  co  zostało  jasno

przedstawione  w  sprawozdaniu  finansowym  gdzie  zostały  wskazane  wyjaśnienia  o  podjętych

działaniach  administracyjnych  w  formie  upomnień  czy  zabezpieczeń  na  hipotece.  Wobec  tego

realizacja  budżetu  była  właściwa  co  potwierdziła  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  i  Komisja

Rewizyjna. 
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4)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2014 rok.

Przewodniczący rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych chciałby

zabrać głos?

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 13 głosach „za” oraz 1 głosie ,,przeciw”.

Uchwała Nr IX/66/2015 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

9.  Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2014 r.

1) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy

Wyrzysk za 2014 r.

Radny,  Pan  Piotr  Kuna  -  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  Komisja

Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 9 czerwca 2015 r. przyjęła uchwałę Nr 1/2015 w sprawie wniosku

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2014 r. Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 i art.

28a ust.  2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r.,  poz. 594

z późn. zm.) oraz art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U.

z 2013 r., poz. 885 z późn. zm.) Rada Miejska w Wyrzysku uchwala, co następuje: § 1  Komisja

Rewizyjna  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  pozytywnie  zaopiniowała  wykonanie  budżetu  Gminy

Wyrzyska  za  2014 r.,  §  2  W związku  z  §  1  Komisja  Rewizyjna  Rady Miejskiej  w Wyrzysku

wnioskuje do Rady Miejskiej w Wyrzysku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za

2014  r.,  §  3  Wykonanie  uchwały  powierza  się  Przewodniczącemu  Komisji  Rewizyjnej  Rady

Miejskiej w Wyrzysku. 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej

Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska

z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2014 rok,

Radny, Pan Piotr Kuna – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział,  że Skład Orzekający

Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Poznaniu z dnia 11 czerwca 2015 roku podjął uchwałę nr SO-

0955/42/14/Pi/2015 w sprawie wyrażenia opinii  o wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej

w Wyrzysku o udzielenie Burmistrzowi Miasta i Gminy Wyrzysk absolutorium z tytułu wykonania

budżetu za 2014 rok. 
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Na podstawie  dokonanej  oceny Komisja  Rewizyjna  Rady Miejskiej  w Wyrzysku  zaopiniowała

pozytywnie wykonanie budżetu za rok 2014 i sformułowała wniosek o udzielenie Burmistrzowi

Wyrzyska absolutorium.

Mając  powyższe  na  uwadze,  Skład  Orzekający  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu

wyraził opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia

absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  wykonania  budżetu  za  2014  rok  jest  należycie

uzasadniony . 

3) poddanie pod głosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku

w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu

Gminy Wyrzysk za 2014 rok,

Przewodniczący rady poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej w Wyrzysku w sprawie

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk

za 2014 rok,  a  tym samym podjęcie  uchwały w sprawie udzielenia  absolutorium Burmistrzowi

Wyrzyska za 2014 rok.

W związku z powyższym Przewodniczący rady zapytał, kto jest za przyjęciem wniosku Komisji

Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi

Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2014 rok?

Rada przy 13 głosach ,,za” oraz 1 głosie ,,przeciw” przyjęła wniosek Komisji Rewizyjnej, a tym

samym podjęła uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2014 rok.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady odczytał podjętą uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku

z dnia 26 czerwca 2015 r. w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2014 rok.

Uchwała Nr IX/67/2015 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Następnie Przewodniczący rady w imieniu całej Rady Miejskiej w Wyrzysku złożył Pani Burmistrz

Wyrzyska gratulacje oraz życzył aby przyszłoroczne absolutorium było co najmniej takie same.

Jednocześnie Przewodniczący rady złożył na ręce Pani Burmistrz podziękowania dla wszystkich

pracowników Urzędu gdyż na realizację zadań i na wyniki szefa pracuje cała załoga, i tak na pewno

było, jest i będzie. Przewodniczący kazał przekazać wszystkim pracownikom aby budżet 2015 roku

został zrealizowany co najmniej na takim samym poziomie, a dobrze byłoby aby został wykonany

jeszcze wyżej. 

Przewodniczący rady wręczył Pani Burmistrz wiązankę kwiatów.
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Zabierając  głos  Burmistrz  Wyrzyska,  Pani  Bogusława  Jagodzińska  powiedziała:  ,,Panie

Przewodniczący,   Wysoka  Rado,  Szanowni  goście  bardzo  dziękuję  za  udzielenie  absolutorium

za rok 2014 choć taka prawda, o której nie zapomniał Pan Przewodniczący jest, że realizacja tego

budżetu tylko w niewielkim stopniu zależała ode mnie ponieważ nawet nie miesiąc nad danym

budżetem pracowałam i jego realizowałam. Pan Przewodniczący powiedział bardzo istotną kwestię,

że  tak  naprawdę  na  budżet  wpływ  mają  dwie  instytucje,  czyli  władza  wykonawcza

i  uchwałodawcza,  którą  jest  Wysoka  Rada.  Mam  nadzieję,  że  to  co  dzisiaj  Państwo  pokazali

świadczy o wielkiej  mądrości  rady ponieważ to tak naprawdę rada decyduje o tym jak budżet

w ciągu roku się kształtuje. Burmistrz daje propozycje ale bez Państwa akceptacji żadnych zmian

w budżecie by nie było, a mądrość radnych zawsze jest widoczna w tych kwestiach, które dotyczą

realizacji  przede  wszystkim  zadań  inwestycyjnych.  Za  to  zaufanie  bardzo  Państwu  dziękuję.

Dziękuję  również  moim współpracownikom,  bez  których  ta  realizacja  nie  byłaby  prawidłowa.

Wspomnę o Pani Skarbnik i Głównej Księgowej, które liczą, pilnują finansów i wykonywania tych

zadań aby nie przekroczyć wskaźników, o których była mowa. Dziękuje wszystkim Kierownikom,

wszystkim pracownikom w poszczególnych  referatach  ponieważ ich  mądrość  w wydatkowaniu

i  zasadność  w  zadaniach,  które  planują  zrealizować  daje  gwarancję,  że  te  budżety  będą

wykonywane dobrze.  Mam nadzieję,  że ten za 2015 rok również w przyszłości  zyska Państwa

akceptację  ponieważ  to  My decydujemy,  nie  ja  tylko  rada  i  burmistrz.  Dziękuję  również  Pani

Sekretarz oraz Zastępcy. Pani Sekretarz służyła mi  dużą pomocą w tych pierwszych moich dniach

urzędowania oraz wszystkim Państwu również. Dziękuję obecnym wszystkim Sołtysom ponieważ

końcówka roku to końcówka kadencji poprzednich Sołtysów ale to co dzieje się od 2015 roku

należy do Nas. Za wszystko Państwu bardzo dziękuję”.  

10. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na  2015 r.

Przewodniczący  rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na  temat  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian

w budżecie Gminy Wyrzysk na 2015 r.

Radny, Pan Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 23 czerwca br. Komisja

Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  danej

uchwały.  Natomiast Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego 1 członek głosował ,,za” oraz 2

członków ,,wstrzymało się” od głosu. 
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Radny, Pan Ireneusz Przydział poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 czerwca br.

Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  oraz  Komisja  Rewizyjna  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt danej uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W  wyniku  głosowania  uchwała  podjęta  została  przy  12  głosach  „za”  oraz  2  głosach

,,wstrzymujących”.

Uchwała Nr IX/68/2015 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

2)  wniesienia  skargi  do  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  w  Poznaniu  na

rozstrzygnięcie  nadzorcze  Wojewody  Wielkopolskiego  z  dnia  2  czerwca  2015  r.  Nr KN-I.

4131.1.174.2015.6,

Przewodniczący  rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat projektu uchwały w sprawie  wniesienia

skargi  do  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  w  Poznaniu  na  rozstrzygnięcie  nadzorcze

Wojewody Wielkopolskiego z dnia 2 czerwca 2015 r. Nr KN-I. 4131.1.174.2015.6.

Radny, Pan Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 23 czerwca br. Komisja

Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt danej uchwały. 

Radny, Pan Ireneusz Przydział poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 czerwca br.

Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  oraz  Komisja  Rewizyjna  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt danej uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr IX/70/2015 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.
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3) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2015 r.,

Przewodniczący  rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat projektu uchwały w sprawie uchwalenia

planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2015 r.

Radny, Pan Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 23 czerwca br. Komisja

Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt danej uchwały. 

Radny, Pan Ireneusz Przydział poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 czerwca br.

Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  oraz  Komisja  Rewizyjna  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt danej uchwały, jak i cztery kolejne plany pracy poszczególnych Komisji na II

półrocze 2015 roku. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec  nie  podjęcia  dalszej  dyskusji  w  powyższym  zakresie,  Przewodniczący  przystąpił  do

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr IX/70/2015 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

4)  zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na II

półrocze 2015 r.,

Przewodniczący  rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący rady poprosił Przewodniczącego prowadzącego obrady

w dniu 23 czerwca br. o przedstawienie opinii na temat projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia

planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2015 r.

Radny, Pan Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 23 czerwca br. Komisja

Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa

jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały  projekt  danej  uchwały,  jak  i  kolejne  projekty  uchwał

dotyczące planów pracy na II półrocze. 
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Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr IX/71/2015 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

5) przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2015 r.

Przewodniczący  rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku, a opinie zostały już wyrażone.

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 13 głosach „za” oraz 1 głosie ,,przeciw”.

Uchwała Nr IX/72/2015 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

6) przyjęcia planu pracy Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2015 r.,

Przewodniczący  rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr IX/73/2015 stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

7)  przyjęcia planu pracy Komisji  Rolnictwa i  Ochrony Środowiska Rady Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2015 r.,
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Przewodniczący  rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr IX/74/2015 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

8)  utworzenia  odrębnego  obwodu głosowania  w Szpitalu  Powiatowym w Wyrzysku

Spółka z  o.o.,  ustalenia  jego numeru,  granicy  oraz siedziby  obwodowej  komisji  do  spraw

referendum dla przeprowadzenia ogólnokrajowego referendum,

Przewodniczący  rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na  temat  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian

w budżecie Gminy Wyrzysk na 2015 r.

Radny, Pan Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 23 czerwca br. Komisja

Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt danej uchwały. 

Radny, Pan Ireneusz Przydział poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 czerwca br.

Komisja  Rolnictwa i  Ochrony Środowiska jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt  danej

uchwały. Natomiast Komisja Rewizyjna 2 głosy ,,za” oraz 1 ,,przeciw”.

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 13 głosach „za” oraz 1 głosie ,,przeciw”.

Uchwała Nr IX/75/2015 stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

9) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wyrzyska,

Przewodniczący  rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  nie  był  rozpatrywany  na  posiedzeniach
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komisji ponieważ nie było jeszcze wszystkich wymaganych zgód, a mianowicie zgody Marszałka

Województwa Wielkopolskiego na przeznaczenie gruntów leśnych na cele nieleśne. 

Radny, Pan Ireneusz Przydział powiedział, ze na dwóch ostatnich Komisjach zgoda już była. 

Przewodniczący rady powiedział,  że  to  tamte  komisje mogły w pełni  pracować choć i  na tych

wcześniejszych została przeprowadzona pełna dyskusja na temat projektem planu gdyż ustaliło się

iż  zwłoka  nie przeszkadza w przeprowadzeniu dyskusji. 

Następnie Przewodniczący rady powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 czerwca br.

Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  oraz  Komisja  Rewizyjna  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały  projekt  danej  uchwały.  Natomiast  Komisje  obradujące  w  dniu  23  czerwca  br.

zaakceptowały  plan  zagospodarowania  przestrzennego,  który  w  pełni  spełnia  oczekiwania

mieszkańców miasta Wyrzyska. 

W dalszej części Przewodniczący rady poprosił o przedstawienie danego dokumentu ale w takiej

skondensowanej części i takich elementów, które istotne są aby móc podjąć daną uchwałę ponieważ

procedura głosowania jest trochę inna.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział, że rozumie iż może przejść do procedury głosowania, chyba że są jakieś pytania?

Przewodniczący rady, zapytał czy ze strony radnych są jakieś pytania?

Dyskusji nie nawiązano.

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  powiedziała, że w związku z tym, że były

autopoprawki do planu to prosi Pana Kierownika aby o nich powiedział. 

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział,  że  najistotniejsza  autopoprawka związana  była  z  terenami  budynku ,,starosty”gdzie

przewidziany był zapis 1ZP czyli teren zieli urządzonej. Po powstałej dyskusji na Komisjach w dniu

23 czerwca gdzie Pan Przewodniczący jako członek komisji zaproponował nie przeznaczać terenu

na  zieleń  tylko  na  usługi  –  2U  aby  dać  możliwość  ewentualnej  przyszłej  zabudowy,  np.  sali

widowiskowej. Kontynuując Pan M. Radeberg-Skorzysko powiedział, że taka autopoprawka została

wprowadzona i dany teren ma zapis terenu usług związany z usługami administracji ale nie ma

mowy  o  żadnym  markecie.  Pozostałe  zagadnienia  dotyczyły  kwestii  technicznych  zapisów

ponieważ w wielu miejscach pojawia się w planie zapis ,,intensywność zabudowy”. Wyjaśniając

Pan Kierownik Biura ds. zagospodarowania przestrzennego powiedział, że zgodnie z art. 15  ust. 2

pkt 6 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym została ukryta definicja i dlatego

dane pojęcie  należy rozumieć  jako stosunek  całkowitej  powierzchni  zabudowy do powierzchni

działki lub terenu. Obecnie dany zapis został w planie podany w procentach aby nie było żadnych

niejasności interpretacyjnych przez inne organy. Kończąc Pan M. Radeberg-Skorzysko powiedział,
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że  po  rozstrzygnięciu  uwag  z  załącznika  nr  2  usuwa  się  w  każdym  miejscu  treść:  ,,pismo

zawierające ww. uwagę stanowi załącznik Nr do niniejszego rozstrzygnięcia”, a nie można takich

pism załączać do tego co ma być publikowane w Dzienniku Urzędowym. 

Przewodniczący rady powiedział, że dobrze iż w projekcie uchwały były takie załączniki ponieważ

można było zobaczyć o co kto wnioskował i było to bardzo przydatne, a w danym dokumencie nie

powinno tego być ponieważ mogłoby to być przeszkodą przy rozstrzyganiu przez Wojewodę. 

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział,  że  przepisy art.  20 ust.  1 ustawy o planowaniu i  zagospodarowaniu przestrzennym

w  wersji,  która  obowiązywała  do  21  października  2010  roku  mają  do  niniejszej  uchwały

zastosowanie gdyż uchwała o przystąpieniu do sporządzania planu podjęta została przed wejściem

w  życie  odpowiedniej  zmiany  ustawowej,  czyli  ustawy  z  dnia  25  czerwca  o  zmianie  ustawy

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, ustawy o Państwowej Inspekcji Sanitarnej oraz

ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami.  Wyjaśniając Pan M. Radeberg-Skorzysko

powiedział,  że  zgodnie  z  danymi przepisami  nastąpiły pewne zmiany,  które  danej  uchwały nie

dotyczą ponieważ przed wejściem w życie podjęta została uchwała o przystąpieniu do sporządzania

planu miejscowego, a dana uchwała podjęta została na sesji wrześniowej w 2010 roku. Przepis art.

20 ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym mówi o tym, że plan miejscowy

przyjmuje rada gminy po stwierdzeniu iż plan jest zgody z ustaleniami studium. Kontynuując Pan

M.  Radeberg-Skorzysko  powiedział,  że  ustalenia  planu  zgodne  są  z  ustaleniami  w  studium

i w studium zostały wyznaczone trzy strefy:  zurbanizowana,  rolno-przyrodnicza i  przyrodnicza.

Strefa  rolno-przyrodnicza  praktycznie  nie  dotyka  terenów  miasta.  Strefa  przyrodnicza  dotyczy

przede wszystkim skarp nad rzeką Łobzonką, które są zadrzewione i zalesione, a pozostały obszar

dotyczy terenów zurbanizowanych. W związku z wyjaśnieniami Pan Marcin Radeberg-Skorzysko

powiedział, że Wysoka Rada w danym miejscu powinna przegłosować zgodność planu ze studium.

Przewodniczący rady  zapytał, czy są jakieś pytania do przedstawionych wyjaśnień.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

przyjęciem zgodności planu ze studium. 

W wyniku głosowania zgodność planu ze studium przyjęte zostało jednogłośnie, przy 14 głosach

„za”.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział,  że  jednocześnie  wraz  z  podjęciem  uchwały  w  sprawie  planu,  podejmuje  się

rozstrzygnięcie dotyczące uwag, które wpłynęły do planu. Takich uwag wpłynęło dość dużo i każda

z  nich  po  kolei  wymaga  głosowania  rady  ponieważ  rada  inaczej  jak  w  formie  głosowania

stanowiska nie zajmuje. 

22



W  związku  z  tym  Pan  M.  Radeberg-Skorzysko  przystąpił  do  omawiania  zgłoszonych  uwag.

Pierwsza uwaga wpłynęła dnia 3 grudnia 2014 r. przez Pana R.M., w której kwestionowane były

ustalenia dla terenu działek oznaczonych numerami 400/1 i 400/2 w Wyrzysku przy ulicy Staszica 5

gdzie  warunki  zabudowy  nakazywały  zachowanie  istniejącego  pokrycia  dachowego,  jak

i  nakazujące  zachowanie  zbyt  niskiej  maksymalnej  powierzchni  zabudowy.  Wszystkie  uwagi

zostały zaakceptowane przez Burmistrza Wyrzyska. 

Przewodniczący rady zapytał, czy ktoś z radnych ma inne stanowisko w związku z uwzględnieniem

danych uwag?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

przyjęciem uwzględnienia uwag w studium. 

W  wyniku  głosowania  rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  wypowiedziała  się  za

uwzględnieniem uwag.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział,  że  druga  uwaga  wpłynęła  dnia  10  grudnia  2014  roku  przez  Pana  S.B,  który

kwestionował plan dla terenu oznaczonego symbolem 69MN, a obecnie 1MN/U. Wyjaśniając Pan

M. Radeberg-Skorzysko powiedział, że chodzi o działki po lewej stronie jak jedzie się od Wyrzyska

za cmentarzem. Działka została nabyta od gminy i warunki zabudowy określone w projekcie planu

wnioskodawcy nie odpowiadały. W związku z tym została złożona przez właściciela uwaga co do

planu, która została uwzględniona przez Burmistrza Wyrzyska. 

Przewodniczący rady zapytał, czy ktoś z radnych ma inne stanowisko w związku z uwzględnieniem

danej uwagi?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

przyjęciem uwzględnienia uwagi w studium. 

W  wyniku  głosowania  rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  wypowiedziała  się  za

uwzględnieniem uwagi.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział, że następna uwaga została złożona dnia 16 grudnia 2014 roku przez Państwo M.K i T.

K. gdzie również chodziło o ustalenia dla terenów zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej gdzie

ustalenia dla terenu były oznaczone symbolem 13MN, a obecnie 1MN/U. Uwaga dotyczyły przede

wszystkim parametrów zabudowy. Burmistrz Wyrzyska uwzględniła uwagę. 

Przewodniczący rady zapytał, czy ktoś z radnych ma inne stanowisko w związku z uwzględnieniem

danej uwagi?
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Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

przyjęciem uwzględnienia uwagi w studium. 

W  wyniku  głosowania  rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  wypowiedziała  się  za

uwzględnieniem uwagi.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział, że następna uwaga została złożona dnia 19 grudnia 2014 roku przez Pana L. T. gdzie

kwestionowane  były  tereny  oznaczone  symbolem  16U,  a  obecnie  3MN/U.  Chodziło  o  brak

możliwości  lokalizacji  mieszkań  oraz  nakaz  realizacji  dwóch  kondygnacji,  a  zakaz  budynku

jednokondygnacyjnego. Burmistrz Wyrzyska uwzględniła uwagę. 

Przewodniczący rady zapytał, czy ktoś z radnych ma inne stanowisko w związku z uwzględnieniem

danej uwagi?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

przyjęciem uwzględnienia uwagi w studium. 

W  wyniku  głosowania  rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  wypowiedziała  się  za

uwzględnieniem uwagi.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział, że następna uwaga została złożona dnia 19 grudnia 2014 roku przez Pana K. B, który

kwestionował dokładnie to samo co wcześniejsza osoba. Burmistrz Wyrzyska uwzględniła uwagę. 

Przewodniczący rady zapytał, czy ktoś z radnych ma inne stanowisko w związku z uwzględnieniem

danej uwagi?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

przyjęciem uwzględnienia uwagi w studium. 

W  wyniku  głosowania  rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  wypowiedziała  się  za

uwzględnieniem uwagi.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział, że następna uwaga została złożona dnia 19 grudnia 2014 roku przez Pana R. B, który

kwestionował  ustalenia  braku  możliwości  realizacji  zabudowy mieszkaniowej  oraz  możliwości

realizacji zabudowy na całej powierzchni działki, a teren dotyczy dawnego baru za ,,Skrzatem”.

Burmistrz Wyrzyska uwzględniła uwagę. 

Przewodniczący rady zapytał, czy ktoś z radnych ma inne stanowisko w związku z uwzględnieniem
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danej uwagi?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

przyjęciem uwzględnienia uwagi w studium. 

W  wyniku  głosowania  rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  wypowiedziała  się  za

uwzględnieniem uwagi.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział, że kolejna uwaga została złożona dnia 22 grudnia 2014 roku przez spółkę DINO, która

zakwestionowała  ustalenia  terenów  dla  działek  677/1  i  677/2,  a  w  szczególności  ustaleń  kąta

nachylenia  połaci  dachowej   aby  dać  szerszy  zakres  geometrii  dachu.  Burmistrz  Wyrzyska

uwzględniła uwagę. 

Przewodniczący rady zapytał, czy ktoś z radnych ma inne stanowisko w związku z uwzględnieniem

danej uwagi?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

przyjęciem uwzględnienia uwagi w studium. 

W  wyniku  głosowania  rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  wypowiedziała  się  za

uwzględnieniem uwagi.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział, że kolejna uwaga została złożona dnia 22 grudnia 2014 roku przez Pana L. K., który

zakwestionował ustalenia dla działek 1283 i 1284 gdzie chodziło o nakaz dwuspadowego dachu,

nakazu  realizacji  budynku  o  dwóch  kondygnacjach  oraz  nakazu  realizacji  dwóch  budynków

w zabudowie bliźniaczej. Burmistrz Wyrzyska uwzględniła uwagę. 

Przewodniczący rady zapytał, czy ktoś z radnych ma inne stanowisko w związku z uwzględnieniem

danej uwagi?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

przyjęciem uwzględnienia uwagi w studium. 

W  wyniku  głosowania  rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  wypowiedziała  się  za

uwzględnieniem uwagi.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział, że kolejna uwaga została złożona dnia 29 grudnia 2014 roku przez Pana M. K., który

zakwestionował  aby teren  dawnego  browaru  nie  był  przeznaczony na  tereny produkcyjne  lecz

zabudowy mieszkaniowej  wielorodzinnej  i  usługowej  oraz  parametry  ograniczające  zabudowę,
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i szerokość drogi. Burmistrz Wyrzyska uwzględniła uwagę. 

Przewodniczący rady zapytał, czy ktoś z radnych ma inne stanowisko w związku z uwzględnieniem

danej uwagi?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

przyjęciem uwzględnienia uwagi w studium. 

W  wyniku  głosowania  rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  wypowiedziała  się  za

uwzględnieniem uwagi.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział, że kolejna uwaga została złożona dnia 29 grudnia 2014 roku przez Panią E. K., który

zakwestionowała tereny oznaczone symbolem 4MN, a obecnie 1MN/U. Osoba zakwestionowała

nakaz stosowania określonego kąta nachylenia dachu oraz przeznaczenia zbyt dużej powierzchni

terenu na drogę. Burmistrz Wyrzyska uwzględniła uwagę. 

Przewodniczący rady zapytał, czy ktoś z radnych ma inne stanowisko w związku z uwzględnieniem

danej uwagi?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

przyjęciem uwzględnienia uwagi w studium. 

W  wyniku  głosowania  rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  wypowiedziała  się  za

uwzględnieniem uwagi.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział, że kolejna uwaga została złożona dnia 29 grudnia 2014 roku przez Pana P. Ł., który

zakwestionował tereny dwóch działek.  Dla pierwszej działki oznaczonej  nr 167/1 wnioskowano

o  możliwość  prowadzenia  działalności  usługowej  na  danym  terenie.  Burmistrz  Wyrzyska

uwzględniła uwagę. 

Przewodniczący rady zapytał, czy ktoś z radnych ma inne stanowisko w związku z uwzględnieniem

danej uwagi?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

przyjęciem uwzględnienia uwagi w studium. 

W  wyniku  głosowania  rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  wypowiedziała  się  za

uwzględnieniem uwagi.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział,  że ten sam Pan złożył  uwagę dnia 29 grudnia 2014 roku w stosunku do działki nr
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1140/8.  Dany teren  przeznaczony jest  w planie  na  pas  drogi  gminnej,  zapewnia  on  dojazd  do

miejskiego ujęcia wody oraz działek prywatnych, a także do planowanego terenu usługowego gdzie

prawdopodobnie zostanie zrealizowana remiza OSP.  Burmistrz Wyrzyska nie uwzględniła uwagi. 

Przewodniczący  rady  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  ma  inne  stanowisko  w  związku  z  nie

uwzględnieniem danej uwagi?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania aby

nie uwzględniać uwagi w studium. 

W  wyniku  głosowania  rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  wypowiedziała  się  za  nie

uwzględnieniem uwagi.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział, że omawiany zostanie drugi rzut uwag złożonych w dniu od 27 kwietnia do dnia 27

maja br. 

Następnie  Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania

przestrzennego powiedział, że pierwsza uwaga została złożona dnia 13 maja 2015 roku przez Pana

A.B. gdzie zakwestionowane zostały tereny na tyłach posesji ulicy Bydgoskiej 36 w Wyrzysku na

cele  zabudowy  mieszkaniowej  jednorodzinnej,  a  w  szczególności  wydzielenia  dwóch  działek

budowlanych. Obecnie działki o numerach 226/8, 227/2 i 228/10 zagospodarowane zostały jako

ogródki. Burmistrz Wyrzyska rozstrzygnął uwagę i wprowadził oznaczenie 4ZP czyli  teren zieli

urządzonej, teren ogrodów. 

Przewodniczący rady zapytał, czy ktoś z radnych ma inne stanowisko w związku z uwzględnieniem

danej uwagi?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

przyjęciem uwzględnienia uwagi w studium. 

W  wyniku  głosowania  rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  wypowiedziała  się  za

uwzględnieniem uwagi.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział, że taką samą uwagę złożyło Towarzystwo Przyjaciół Wyrzyska w dniu 3 czerwca 2015

roku. Burmistrz Wyrzyska pozytywnie rozstrzygnął daną uwagę. 

Przewodniczący rady zapytał, czy ktoś z radnych ma inne stanowisko w związku z uwzględnieniem

danej uwagi?

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

przyjęciem uwzględnienia uwagi w studium. 
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W  wyniku  głosowania  rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  wypowiedziała  się  za

uwzględnieniem uwagi.

Przewodniczący rady powiedział, że nie będzie zapytywał czy ktoś z radnych chce zabrać głos, a

jeżeli będzie taka wola to niech się zgłosi. 

Rada wyraziła zgodę.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział,  że  kolejna  uwaga  została  złożona  dnia  3  czerwca  2015  roku  przez  Towarzystwo

Przyjaciół Wyrzyska, które zaproponowało zachowanie ustalenia dotychczasowego planu.  Po wizji

na danym terenie okazało się, że są tam altanki i aby nie uniemożliwiać realizacji takiej zabudowy

Burmistrz Wyrzyska nie uwzględniła uwagi.  

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad nie uwzględnieniem uwagi w studium. 

W  wyniku  głosowania  rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  wypowiedziała  się  za  nie

uwzględnieniem uwagi.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział,  że  kolejna  uwaga  została  złożona  dnia  3  czerwca  2015  roku  przez  Towarzystwo

Przyjaciół Wyrzyska,  które zakwestionowało przeznaczenie dworca autobusowego w Wyrzysku.

W danym zakresie Burmistrz Wyrzyska postanowiła nie uwzględnić uwagi zaznaczając, że ma to

być teren usług z zachowaniem dworca autobusowego. 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad nie uwzględnieniem uwagi w studium. 

W  wyniku  głosowania  rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  wypowiedziała  się  za  nie

uwzględnieniem uwagi.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział,  że  kolejna  uwaga  została  złożona  dnia  1  czerwca  2015  roku  przez  Spółkę

Przedsiębiorstwo  Komunikacji  Samochodowej  w  Pile  gdzie  zakwestionowano  doprecyzowanie

zakresu usług możliwych na terenie 5U. Poprzednio był zapis, że poza dworcem autobusowym na

danym  terenie  nie  może  być  nic  lokalizowane.  Obecnie  zapis  mówi,  że  jest  to  teren  usług

i w ramach tych usług należy przewidzieć dwa przystanki komunikacyjne, poczekalnie, zaplecze

sanitarne,  kasę  i  informację  albo  zintegrowany  węzeł  przesiadkowy.  Burmistrz  Wyrzyska

uwzględniła uwagę. 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad uwzględnieniem uwagi w studium. 

W  wyniku  głosowania  rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  wypowiedziała  się  za
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uwzględnieniem uwagi.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział,  że  kolejna  uwaga  została  złożona  dnia  1  czerwca  2015  roku  przez  Spółkę

Przedsiębiorstwo  Komunikacji  Samochodowej  w  Pile  aby  w  ogóle  nie  uwzględniać  zapisu

dotyczącego dworca autobusowego. Dana uwaga została przez Burmistrza Wyrzyska odrzucona. 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad nie uwzględnieniem uwagi w studium. 

W  wyniku  głosowania  rada  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”  wypowiedziała  się  za  nie

uwzględnieniem uwagi.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział, że następna uwaga została złożona dnia 11 czerwca 2015 roku przez Panią D.Ł., która

zakwestionowała przeznaczenie terenów na ulicy Pod Czubatką leżących na działkach 335/1 i 335/2

na punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. Burmistrz Wyrzyska nie uwzględniła uwagi.

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad nie uwzględnieniem uwagi w studium. 

W wyniku głosowania rada przy 12 głosach „za” i 2 głosach ,,wstrzymujących” wypowiedziała się

za  nie uwzględnieniem uwagi.

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział, że następna uwaga została złożona dnia 11 czerwca 2015 roku przez Zarząd Osiedla Nr

6 w Wyrzysku, który złożył uwagę w tej samej sprawie.

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad uwzględnieniem uwagi w studium. 

W wyniku głosowania rada przy 13 głosach „za” i 1 głosie ,,wstrzymującym”wypowiedziała się za

uwzględnieniem uwagi.

Następnie  Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania

przestrzennego powiedział,  że  należy przegłosować załącznik  Nr  3  czyli  sposób realizacji  oraz

zasady  finansowania  inwestycji  z  zakresu  infrastruktury  technicznej,  służących  zaspokajaniu

zbiorowych potrzeb wspólnoty,  które należą do zadań własnych gminy w zakresie  konsumpcji,

ruchu drogowego oraz mediów. Dane zadania będą finansowane z budżetu gminy i dopuszcza się

udział środków trzecich. 

Przewodniczący  rady  przystąpił  do  głosowania  nad  przyjęciem  rozstrzygnięć  zapisanych

w załączniku Nr 3. 

W wyniku głosowania rada jednogłośnie, przy 14 głosach „za” wypowiedziała się za przyjęciem
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rozstrzygnięć przedstawionych w załączniku Nr 3. 

Przewodniczący rady powiedział, że tym sposobem przebrnęło się przez pośrednie punkty, które

umożliwiły podjęcie uchwały w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wyrzyska.

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr IX/76/2015 stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Głos zabrał radny, Pan Zbigniew Piotrowski, który powiedział, że należałoby podziękować Pani

Burmistrz za uwzględnienie prawie wszystkich uwag zgłoszonych przez mieszkańców.

Przewodniczący rady, Pan Stefan Rymer powiedział, że Pan radny wyprzedził Jego ponieważ chciał

to samo powiedzieć. Następnie Pan S. Rymer powiedział, że można przekazywać mieszkańcom iż

plan  został  uchwalony  ale  wejście  w  życie  danego  planu  nastąpi  po  upływie  30  dni  od  dnia

ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. W związku z tym jeżeli jakiś

mieszkaniec przyjdzie w poniedziałek i będzie chciał skorzystać z tego dokumentu to nie będzie

jeszcze mógł.  Kończąc Pan Przewodniczący rady poprosił  aby Pani  Burmistrz powiedziała jaki

przewiduje się termin ogłoszenia danego dokumentu i wejścia w życie.

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że na dane pytanie odpowie Pan

Marcin. 

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział, że dokument zostanie ogłoszony w ciągu trzech dni od daty przekazania Wojewodzie

Wielkopolskiemu przy czym to nie jest tożsame, że Wojewoda zaakceptuje uchwałę. Wojewoda ma

30 dni aby ewentualnie daną uchwałę uchylić w formie rozstrzygnięcia nadzorczego. 

Przewodniczący rady, Pan Stefan Rymer powiedział, że uchwała wchodzi w życie w ciągu 30 dni

od daty ogłoszenia, a Wojewoda ma 3 dni aby ją ogłosić. 

Pan  Marcin  Radeberg-Skorzysko  –  Kierownik  Biura  ds.  zagospodarowania  przestrzennego

powiedział, że dana uchwała wchodzi po 30 dniach od ogłoszenia, a te co były uchwalone po 21

października 2010 roku to po 14 dniach. 

Przewodniczący rady, Pan Stefan Rymer powiedział, że należy być dobrej myśli.

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że bardzo się cieszy iż Wysoka

30



Rada podjęła taką decyzję w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego miasta Wyrzyska .

Zadziałało  się  na  rzecz  mieszkańców  ponieważ  takie  jest  zadanie  władzy.  Kontynuując  Pani

Burmistrz powiedziała, że jeżeli mieszkańcy zgłaszają jakieś problemy, wnioski i można zgodnie

z obowiązująca literą  prawa wnioski  uwzględnić to  tak należy robić.  Należy mieć nadzieję,  że

uchwała się uprawomocni i mieszkańcy będą mogli działać. 

10) zgłoszenia kandydata Rady Miejskiej w Wyrzysku do Gminnej Komisji Wyborczej

dla przeprowadzenia wyborów do Młodzieżowej rady Miejskiej w Wyrzysku.

Przewodniczący  rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji  Rady Miejskiej  w Wyrzysku.  Przyczyną podjęcia  uchwały jest  zapis w załączniku do

statutu MRM gdzie zapisane zostało, że Gminna Komisja Wyborcza składa się z 3 do 5 osób i w jej

skład  mogą wchodzić  reprezentanci  młodzieży,  jak  i  osoby powyżej  18  roku życia.  Natomiast

kandydatów  zgłaszają  samorządy  uczniowskie  szkół  gimnazjalnych,  Centrum  Kształcenia

Zawodowego i Ustawicznego oraz Rada Miejska w Wyrzysku przynajmniej po jednym kandydacie.

W związku z powyższym Przewodniczący rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat projektu uchwały w sprawie  zgłoszenia

kandydata  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  do  Gminnej  Komisji  Wyborczej  dla  przeprowadzenia

wyborów do Młodzieżowej Rady Miejskiej w Wyrzysku oraz o wskazanie kandydata podanego na

posiedzeniach Komisji.

Radny, Pan Roman Łuka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 23 czerwca br. Komisja

Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt danej uchwały. Zaproponowano radną, Panią Teresę

Pinkowską.

Przewodniczący rady powiedział,  że  dana  osoba  brała  już  udział  w pracach  Gminnej  Komisji

Wyborczej przy pierwszych wyborach do Młodzieżowej Rady Miejskiej w Wyrzysku. 

Radny, Pan Ireneusz Przydział poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 24 czerwca br.

Komisja  Rolnictwa i  Ochrony Środowiska jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt  danej

uchwały.  Natomiast Komisja Rewizyjna 2 głosy ,,za” oraz 1 ,,przeciw”. Zaproponowano radną,

Panią Teresę Pinkowską.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały,  ze wskazaniem, że zgłasza się  radną,  Panią Teresę Pinkowską do Gminnej

Komisji Wyborczej. 
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W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 13 głosach „za” oraz 1 głosie ,,przeciw”.

Uchwała Nr IX/77/2015 stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

Opinie komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na IX sesję Rady Miejskiej w

Wyrzysku w dniu 26 czerwca 2015 r. stanowią załącznik nr 21 do protokołu.

Ad. 11 Informacja Burmistrza Wyrzyska z realizacji zadań inwestycyjnych na 2015 rok.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  materiały  dotyczące  danej  informacji  zostały  przekazane

wszystkim radnym. W związku z tym zapytał się czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym

zakresie.?

Dyskusji nie podjęto. 

Informacja Burmistrza Wyrzyska z realizacji zadań inwestycyjnych na 2015 rok stanowi załącznik

nr 22 do protokołu.

Ad.  12  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

Głos zabrał radny, Pan Roman Łuka, który powiedział, że w danym okresie oprócz comiesięcznego

dyżury radnego kilkakrotnie spotkał się z mieszkańcami w bardzo ważnych sprawach. Kontynuując

radny  powiedział,  że  miał  możliwość  skorzystania  ze  spotkania  zorganizowanego  przez  Panią

Burmistrz z mieszkańcami ulicy Pod Czubatką w sprawie lokalizacji Punktu Selektywnej Zbiórki

Odpadów  Komunalnych.  Następnie  radny  dodał,  że  kilkakrotnie  monitował  u  władzy  oraz

pracowników merytorycznych Urzędu w sprawach problematycznych, a chciałby poruszyć przede

wszystkim dwie kwestie. W związku z tym Pan R. Łuka powiedział, że radny Piotrowski bardzo

trafnie ocenił kwestię planu zagospodarowania lecz zobowiązali Jego mieszkańcy aby przekazać

wyrazy uznania z faktu podjęcia przez Panią Burmistrz bardzo odważnej i przyjaznej decyzji co do

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego.  Niemal  wszystkie  uwagi  zostały

uwzględnione na korzyść mieszkańców, tak jak i usytuowanie PSZOK-u. Dzięki temu co się stało

Wysoka Rada przyjęła ich wszystkie propozycje i w związku z tym nastąpiła radykalna zmiana

planu zagospodarowania Wyrzyska.  Nadto  po wielu latach  oczekiwań,  kontynuował radny,  Pan

Roman Łuka usunięto zagłębienia na Placu Wojska Polskiego. Jedno występowało na przejściu dla

pieszych  gdzie  stała  woda  po  opadach,  a  drugie  istniało  przy  budynku  Państwa  Nosek.

Przejeżdżające  samochody powodowały duże  drgania  w budynku,  co  ostatnio  doprowadziło  iż

spadł tynk. Kończąc radny powiedział, że mieszkańcy są bardzo wdzięczni za podjęcie tak szybkich
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decyzji i wykonanie danych napraw.

Przewodniczący rady, Pan Stefan Rymer powiedział, że 17 czerwca br. odbyła się w Pile debata

społeczna poświęcona bezpieczeństwu Powiatu Pilskiego, której inicjatorem była Pani Komendant

Powiatowej  Policji  w  Pile.  Kontynuując  Pan  S.  Rymer  powiedział,  że  na  danej  konferencji

uczestniczył  wspólnie  z  Panem  Wiceburmistrzem.  Przedstawiony  został  stan  bezpieczeństwa

Powiatu Pilskiego i dane informacje są dostępne na stronie Komendy Powiatowej Policji w Pile. 

Ad.  13  Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym

interpelacjach oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący Rady poinformował,  że w okresie  międzysesyjnym na Jego ręce  nie  wpłynęła

żadna interpelacja.

Ad. 14   Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Radny, Pan Grzegorz Ozimina powiedział, że chciałby wrócić do zapytania z poprzedniej sesji

ponieważ  w  imieniu  jednego  z  mieszkańców ulicy  Przemysłowej  prosił  o  wyjaśnienie  sprawy

możliwości  odwodnienia  deszczówki  z  Jego  obiektu  na  drogę  gminną.  Wyjaśniając  radny

powiedział,  że mieszkaniec dostał  odpowiedź iż  nie  ma takiej  możliwości  ponieważ nie  jest  to

zgodne z przepisami. Należy zwrócić na to uwagę iż trzy lata temu wybudowano kanalizację ulicy

Kościuszki gdzie podłączono wszystkie budynki co było zgodne z przepisami i prawem. W związku

z tym radny poprosił o odpowiedź oraz zweryfikowanie kiedy było to niezgodne z prawem czy na

ulicy Przemysłowej, czy na ulicy Kościuszki ponieważ dla jednych można wydać pozwolenie, a dla

innych nie i po co buduje się kanalizację deszczową. 

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  powiedziała, że udzieli odpowiedzi na piśmie. 

Radny, Pan Leszek Matuszewski powiedział,  że odczytał  w przesłanych materiałach odnośnie

przesunięć budżetowych informację dotyczącą zakupu ławek parkowych. W związku z tym radny

chciał się dowiedzieć czy takie ławki zostaną również zakupione do innych miejscowości. Kończąc

radny dodał, że można byłoby się spotkać i uzgodnić takie miejsca ponieważ myśli o Osieku.

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska   powiedziała, że w okresie międzysesyjnym

zgłosił  się radny Zbigniew Piotrowski,  który poprosił  o zamontowanie ławek na terenie Osieka

i właśnie dane przesunięcie związane było z prośbą radnego. 

Ad. 15   Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli.

Radny,  Pan  Piotr  Kuna  (Sołtys  Kościerzyna  Wielkiego) powiedział,  że  jest  pewny  iż  Pani

Burmistrz  nie  podjęłaby  takich  środków  jak  burmistrz  sąsiedniej  gminy,  który  obecnie  wysłał

patrole  policji  do sadowników gdzie spisywane są protokoły.  Wyjaśniając radny powiedział,  że
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rozumie iż armatki hukowe przeszkadzają ale jest rolnikiem i nie ma innego sposobu aby odstraszać

szpaki.  Kontynuując  radny powiedział,  że  Rząd powinien zmienić  ustawę aby móc strzelać  do

szpaków ponieważ w danym momencie nie można inaczej poradzić sobie z daną kwestią. Kończąc

radny  zwrócił  się  do  Pani  Burmistrz  i  prosił  aby  nie  naśladowała  postępowania  burmistrza

z sąsiedniej gminy ponieważ spowodowałoby to tylko kłopoty rolnikom ale jak złoży się wniosek

do RDOŚ-iu to takie zezwolenie na straszenie się uzyska. 

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  powiedziała, że naśladuje dobre wzorce.

Pan Antonii Włoszczyk – Zastępca Przewodniczącego Zarządu Osiedla Nr 2  powiedział,  że

chciałby  zgłosić  kilka  punktów od  mieszkańców osiedla.  W związku  z  tym Pan  A.Włoszczyk

powiedział,  że  prosi  o  naprawę  chodników  przez  firmę  Asta-Net,  która  poprawiała  przewody

prowadzące środkiem chodnika i pozostało zaniżenie. Następnie Pan A. Włoszczyk powiedział, że

były zgłaszane poprawki i wykonanie napraw szaf energetycznych na osiedlu, a obecnie jest sprawa

naprawy lamp oświetleniowych ponieważ nie są zabezpieczone dojścia do bezpieczników i może

dojść do porażenia prądem. Kontynuując Zastępca Przewodniczące Osiedla Nr 2 powiedział,  że

prosi  o  przycinkę  drzew  wysokiego  stanu  gdzie  na  ulicy  Modrakowej  przy  budynku  Państwa

Kowalskich wyrosła piękna brzoza, która się rozgałęziła i ma dwie odnogi stwarzające zagrożenia

przy dużych wiatrach. 

Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  powiedziała, że odnośnie Asta-Net i naprawy

lamp oświetleniowych to zgłosi się kwestie do odpowiednich instytucji oraz dane sprawy będzie się

pilotować. Odnośnie drzew Pani Burmistrz powiedziała, że Pan Kamer już wie ponieważ otrzymał

informację,  a  należy poczekać  na  odpowiedni  czas  ponieważ  wycinka  drzew obwarowana  jest

prawem. Kończąc Pani Burmistrz powiedziała, że bardzo się cieszy, że Pan Wiceprzewodniczący

Zarządu Osiedla pilnuje gminę w wykonywaniu obowiązków. 

Pan  Jarosław  Kędzior  –  Przewodniczący  Zarządu  Osiedla  Nr  6  powiedział,  że  chciałby

poruszyć trzy sprawy ale w pierwszej kolejności chciałby bardzo podziękować za pochylenie się

nad oddaleniem lokalizacji budowy PSZOK-u w okolicach ulicy Pod Czubatką. Wyjaśniając Pan

J. Kędzior powiedział,  że pisane były dwa pisma i  uzyskano odpowiedź z wykazem lokalizacji

PSZOK-u choć i tak martwi ich ponieważ pod punktem 4 znajduje się nadal lokalizacja na terenach

tych dwóch działek. Natomiast została złożona przez Zarząd Osiedla w formie pisemnej propozycja

lokalizacji PSZOK-u. Następnie Pan J. Kędzior powiedział, że w danej sprawie również rozmawiał

już z Panią Burmistrz ale prosi o zwiększenie intensywności patroli policyjnych w godzinach od 24

do 5 rano w okolicach rynku ponieważ dzieją się tam niepokojące rzeczy. Przewodniczący Zarządu

Osiedla Nr 6 poprosił o informację czy zostały poczynione już jakieś działania oraz czy Policja

odniosła się do danego problemu. Kończąc Pan J. Kędzior powiedział, że chciałby poruszyć sprawę
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degradacji  południowej  obwodnicy  Wyrzyska  z  racji  prowadzonej  inwestycji.  Gmina  ma

możliwości  prawne  aby  egzekwować  sprawy  związane  z  degradacją  drogi,  czyli  uzyskiwanie

zezwoleń na przejazd pojazdów większej osi i w związku z tym Pan J. Kędzior zapytał ile gmina

sprzedała takich uzgodnień na zezwolenia stałe i czasowe. 

Pani  Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska   powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  pierwszy

poruszony problem to czeka na propozycje ponieważ jest się otwartym na wszelkie sugestie czego

dowodem  jest  to  co  stało  się  z  planem  zagospodarowania,  a  pismo  które  się  pojawiło  było

informacją  o  propozycjach  lokalizacji  PSZOK-u  na  terenie  gminy.  Następnie  Pani  Burmistrz

powiedziała,  że  odnośnie  zwiększenia  częstotliwości  partoli  to  Pan  Wiceburmistrz  rozmawiał

z Komendantem Policji gdzie zasygnalizowało się zwiększenie częstotliwości patroli ale niestety

nie można takich kwestii wyegzekwować lecz będzie się dane kwestie monitorować. Kontynuując

Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  jest  również  zaniepokojona  tym  co  się  dzieje  ponieważ  dana

kwestia  dotyczy  całej  gminy.  Ubolewa  się  nad  tym,  że  zabezpiecza  się  pieniądze  na  remonty

przystanków,  wiat  oraz  terenów zielonych,  a  niestety dochodzi  do  aktów wandalizmu.  Zostało

dokonanych kilka zgłoszeń do Policji związanych z niszczeniem, czy malowaniem przystanków

świeżo odnowionych. Policja wszczyna postępowania złapania wandali lecz jest to bardzo trudne

i dlatego też montuje się na danych terenach przenośne kamery ponieważ na remonty idą publiczne

pieniądze.  Kończąc  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  nikt  nie  wystąpił  o  wydanie  zezwoleń  na

transport obwodnicą południową. Należy pamiętać, że jest to droga publiczna i inwestycja trwa ale

danej kwestii należy się przyjrzeć. 

Ad. 16   Wolne głosy i wnioski.

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski powiedział, że dziękuje za otrzymaną odpowiedź na interpelację

zgłoszoną na poprzedniej sesji, która dotyczyła drogi wojewódzkiej, a konkretnie ulicy Głównej

w Osieku nad Notecią. Wyjaśniając radny powiedział, że część dziur została naprawiona i w piśmie

wskazano, że następne ubytki zostaną naprawione w najbliższym terminie,  za co dziękuje Panu

Burmistrzowi Perlińskiemu. 

Ad. 17    Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 16:50 Przewodniczący

Rady zamknął IX sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:
Dagmara Pinkowska
podinsp. ds. obsługi rady gminy

35


